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V náplni Mysliveckého spolku Kojetínek 
Veletiny není jen samotná myslivost, tedy 
péče o zvěř, její prostředí a lov. Myslivci 
z Veletin dlouhodobě úzce spolupracují 
s obcí Veletiny a dalšími spolky a zapoju-
jí se tak i do běžného života v obci. Proto 
nám bylo ctí pozvat a přivítat občany 
Veletin a přátele MS Kojetínek na zářijo-
vých oslavách 30 let samostatného spol-
ku. Slavnost započala 17. září v 15.00 
Svatohubertskou mší, při které hráli truba-
či Okolo Hradišťa a zpěvem ji doprovázel 
mužský pěvecký sbor z Vnorov. Po mši bylo 
pro všechny přítomné v okolí kaple připra-
veno drobné pohoštění, které krom jiného 
nabídlo ochutnávku paštik ze čtyř druhů 
zvěře. Doprovodný program se pak sklá-
dal z ukázky sokolnictví, koncertu trubačů 
a mužáckého sboru, který přednesl jak 
písně myslivecké, tak lidové. Starosta obce 
předal přítomným členům spolku pamětní 
list a poděkoval jim za dosavadní spoluprá-
ci. V tento slavnostní den se sešli členové 
bývalí a doufejme i budoucí a společně 

S úsměvem minimálně do dalšího desetiletí
zavzpomínali nad vystavenými historickými 
fotografiemi a tablem členů MS Kojetínek. 
Plánů do budoucna bylo také namyšleno 
mnoho, věřme proto, že se spolku bude 
dařit jako doposud a oslaví minimálně dal-
ší třicítku. Děkujeme tímto starostovi obce 
panu Tomáši Trtkovi a všem přátelům, ko-
legům a rodinným členům, kteří nás přišli 
podpořit a těšíme se na další shledání.

A aby mohla být ve stejném duchu osla-
vena další desítka spolku, pracuje se v sou-
časné době na tvorbě podkladů spojených 
s obnovou smlouvy, která je potřebná pro 
fungování mysliveckého spolku. Na admi-
nistrativu dohlíží zkušený bývalý hospodář 
pan Vladimír Ševčík, kterému za jeho čin-
nost děkujeme. K obnově smlouvy dochází 
pravidelně po deseti letech.

K období zimy a podzimu se váže při-
krmování zvěře, které je dáno dokonce 
i zákonem. Proto myslivci již od konce 
léta intenzivně plní zásobníky a připravu-
jí krmivo a sůl pro dobu takzvané nouze. 
Přikrmování by však mělo pozvolna začít již 
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v době, kdy jsou posekána pole a zvěř musí 
rychle přecházet na jiný druh potravy, než 
brala doposud. Děkujeme členům, kteří se 
do shánění a rozvozu krmiva intenzivně za-
pojili, stejně tak členům, kteří se letos opět 
zapojili do výpomoci při tradičních hodech. 
První velká letošní společná lovecká akce 
je teprve před námi. 10. prosince proběhne 
naháňka na černou zvěř. Hony na drobnou 
se letos z důvodu nízkého výskytu drobné 
zvěře nekonaly a lov je uskutečňován indi-
viduálně. Loví se naplánované počty zvěře 
srnčí a zvěř myslivosti škodící, tedy přede-
vším lišky a jezevci. Od září byly jedinými 
společnými loveckými akcemi tahy kachen. 
Na těch byl velkým pomocníkem úspěšný 
absolvent podzimních zkoušek anglický 
špringršpaněl Cory Zlaté jablko se svým 
vůdcem Petrem Ševčíkem.

Již několik let se činnost spolku prolíná 
i s osvětou. Naši členové buď docházejí 
do školních zařízení nebo se žáci vydávají 
rovnou za myslivci do přírody. Posledním 

takovým setkáním v terénu byla návště-
va žáků ZŠ z Vlčnova. Několikahodinová 
výprava se skládala z procházky lesem 
a pozorování a ukázek exponátů a prepa-
rátů v okolí myslivecké chaty. Zde si také 
děti opekly špekáček a odpočinuly ve stínu 
stromů. Akce to byla velmi zdařilá a rov-
nou jsme se domluvili na dalším, jarním 
setkání. A zde opět přidáváme poděkování 
všem přítomným členům a jejich čtyřnohým 
pomocníkům. I letos se v listopadu kona-
la v Uherském Hradišti Svatohubertská 
mše pod patronací města a OMS Uherské 
Hradiště. Členové spolku Kojetínek opět 
patřili k jedněm z mála přítomných mysliv-
ců a bylo jim ctí nést při mši obětní dary. 

Kostel byl plný lidu nejen z řad myslivců. 
Kombinace zdejšího prostředí, varhan, 
lesních rohů Trubačů Zábřeh a Smíšeného 
pěveckého sboru Svatopluk byla velkolepá.

Konec roku vždy přináší nostalgickou 
náladu, nutí člověka hodnotit, porovnávat. 
Snad tedy uzavře vše zlé, co bylo, a přine-
se nám víru a naději. Přejeme Vám pohodu 
v rodinném kruhu a také zdraví, a to nejen 
v tomto adventním čase. Ať jsou Vánoce 
svátky klidu, rozjímání a ať se opět v dob-
rém sejdeme i v roce 2023.

Myslivosti zdar!
za MS Kojetínek Veletiny, z.s.

Jana Kollandová

Foto: J. Lukáš

Myslivecká brigáda v oboře v roce 1955

vším získal každý občan Veletin velký komfort 
a možnosti, jak se prakticky jakéhokoliv ko-
munálního odpadu šetrně zbavit. 

Přesto se v naší komunitě stále najdou 
lidé, kterým je to pořád tak nějak „jedno“. 
Budou to jenom jednotlivci a myslím, že to 
jsou pořád ti stejní. Kolikrát už zaměstnanci 
obce vyčistili a odvezli odpad naházený ved-
le kontejnerů ve sběrných hnízdech? Kolikrát 
už z kontejnerů na tříděný odpad vytahovali 
pytle s odpadem směsným? Dnes (4. 12. 
2022) jsem opět překvapením nevycházel 

z údivu. Kontejner na papír do poloviny za-
plněn bioodpadem. A zas a znovu, jak se 
to stalo už standardem, taška s dětským 
oblečením a jiným směsným nepořádkem 
odložena vedle kontejneru. A mohl bych tak-
to pokračovat dále. Osobně nevěřím tomu, 
že by to tito lidé dělali z nevědomosti. Je to 
z lenosti či laxnosti, je to z neohleduplnos-
ti? Nechtěl bych tady kázat jako pan farář 
při nedělní mši k zúčastněným, že na mši 
chodí málo lidí. Účel této krátké úvahy je 
oslovit právě ty, kteří stále ještě nepochopili, 
že svým chováním dosti znepříjemňují život 
nám ostatním, utrácejí zbytečně společné 
obecní finance a znevažují práci zaměstnan-
ců obce a vlastně nakonec i zastupitelstva. 
Prostředí, ve kterém žijeme, totiž dokonale 
vypovídá o nás samotných, o tom, jací do-
opravdy jsme. Pamatujme na to prosím, až 
zase půjdeme s košem. A zaměřme se na to 
už letos, i když je rok 2022 ve finálové rovin-
ce. Věřím, že výsledek naší námahy může-
me pocítit zanedlouho, třeba už počátkem 
roku 2023, do kterého Vám všem ze srdce 
přeji to, po čem toužíte, či to, čeho se Vám 
nedostává. Vše nej… v roce 2023 Vám přeje 

René Hruboš, místostarosta

Je to už nějaký čas, kdy jsme v naší obci 
začali nakládat s komunálním odpadem 
malinko více s ohledem na životní prostředí. 
Zřídili jsme si obecní kompostárnu otevřenou 
nepřetržitě, postavili sběrný dvůr, zbudovali 
sběrná hnízda osazená kontejnery na tříděný 
komunální odpad. V měsících duben až listo-
pad pravidelně po obci rozestavujeme a vy-
vážíme kontejnery s bioodpadem. Občanům 
jsou bezplatně poskytovány pytle na papír 
a plast, který poslední v pátek v měsíci obecní 
zaměstnanci sváží. Jsem přesvědčený, že tím 

Kam to vyhodit? Jak správně třídit?
Z obecního úřadu

Foto: R. Hruboš
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Vážení a milí občané obce Veletiny,
končí rok 2022 a čas dospěl k období, 
kdy se většina z nás snaží vytvářet ovzdu-
ší sounáležitosti, porozumění, přátelství 
třeba i při setkávání s naprosto cizími lid-
mi, v rodinách atmosféru lásky a radosti, 
klidu a oslavy žití.

Rok 2022 byl rokem komunálních 
voleb, tedy možných změn nebo naopak 
potvrzení stávajícího. Chtěl bych upřímně 
poděkovat všem občanům, kteří přišli dát 
svůj hlas, přestože kandidovalo pouze jed-
no sdružení. Zároveň děkuji staronovému 
zastupitelstvu za projevenou důvěru při vol-
bě starosty. Naší společnou snahou bude 
vést obec v následujících čtyřech letech ke 
spokojenosti co největšího počtu občanů. 

K nastávajícímu roku 2023 budeme 
všichni bez rozdílu vzhlížet s velkým očeká-
váním a dle prozatímních prognóz si musí-
me připustit, že celospolečensky bohužel 
asi lepší nebude. Proto bychom se měli 
rozloučit se stávajícím rokem s díky i za to 
málo, co nám umožnil a poskytl.

Z pohledu života obce jsme letošní rok 
navzdory celoroční velmi vážné, zvláštní 
a nejisté situaci prožili společenský ži-
vot ještě na výborné úrovni. Chtěl bych 
proto velmi poděkovat všem ochotným 
obětavým jednotlivcům a aktivním míst-
ním spolkům, kteří byť s rizikem malé 
účasti, případně zrušení akce nevzdali 
své plány a uskutečnili pro nás řadu spo-
lečenských událostí. Uspořádání nadmíru 
povedených Veleckých vepřových hodů 
se zhostily spolky myslivců a hasičů. Na 
své si přišli také účastníci fašankové 
obchůzky, stejně jako fajnšmekři Klubu 
přátel dobré slivovice při tradičním koš-
tu, jehož uspořádání si na svá bedra bere 
pan Ing. Josef Pilka. V poetickém duchu 
se neslo krásné premiérové vystoupení 
k výročí folklorního souboru Veleťánek, 
kterým úspěšně zakončili svou dosavad-
ní životní etapu spjatou s tímto tělesem 
vedoucí paní Jitka Kupcová (onoho času 
Zemánková) a pan Lukáš Martinák, ale 
také převážná část členů, většinou dí-
vek, tohoto souboru. V současnosti se 
Veleťánek člensky stabilizuje, na čemž 
má lví podíl paní Jitka Hanáčková, kte-
rá přebrala otěže a se zarputilostí sobě 
vlastní pokračuje v této dobrovolné ne-
lehké práci s dětmi. Vaše velká účast při 
stavění máje dokazuje, že tento zvyk má 
význam a je udržitelný i přes to, že roční-
ky našich mladých jsou slabší než v minu-
lých letech. Na rekordní účast můžou být 
po právu pyšní všichni organizátoři další 
výborně uspořádané akce nejen pro děti 
– Pohádkový les. Zde musím vyzdvihnout 
jméno paní Ivety Snopkové, dlouhodobě 
spojené s touto událostí. V červenci jsme 
se mohli přesvědčit, že myslivecký spolek 
Kojetínek, který letos oslavil 30. výročí 
založení, zvládl opět na výbornou uspo-
řádání Pytlácké noci, kde byly jako vždy 
přichystány znamenité kulinářské pochu-
tiny místních „šéfkuchařů“ paní Anežky 
Malinové a pana Mariána Maliny. Také 
tenisté (i přes mírný skomírající trend) 

nezaháleli a odehráli dva už tradiční 
turnaje „Tokio Open“ a „Starosta Cup“, 
přičemž ten třetí, štěpánský, je na pořa-
du o Vánocích. Turisté opět na výletech 
našlapali desítky kilometrů a objevili kus 
světa díky organizačním schopnostem 
nadšeného a neúnavného pana Františka 
Juračky. Taktéž se sluší poděkovat všem 
zainteresovaným za uspořádání hodové-
ho víkendu. Na nedělní obchůzce krojo-
vané chasy snad poprvé v historii sice 
chyběl baran – a obávám se, že od toho-
to tradičního zvyku budeme kvůli nařízení 
krajské veterinární správy muset, bohu-
žel, do budoucna upustit –, ale i tak jsme 
si průvod užili. Vedení mateřské školy se 
zasloužilo o zorganizování lampionového 
průvodu s následným loutkovým předsta-
vením. V oblasti, která sebou nese mimo 
jiné i podporu vzdělávání, je jako ryba ve 
vodě paní Monika Cimalová. Při výkonu 
funkce knihovnice a zároveň kronikářky 
obce se do místního dění zapisuje nejen 
pořádáním přednášek na různá témata. 
Oddílem stolního tenisu 
byla skvěle uspořádána 
Kateřinská zábava, která 
se stává také již tradič-
ním počinem před ad-
ventním zklidněním. 

Jsem samozřejmě 
velmi vděčný i za udržo-
vání folklorních tradic, 
jež ve Veletinách stále 
žijí – nošení Mařeny a no-
vého léta, velikonoční hr-
kání chlapců, obchůzka 
královniček. 

Z hlediska činnosti 
týkající se životního pro-
středí je potřeba zmínit 
spolupráci spolků hasičů 
a myslivců při čištění ko-
ryta řeky Olšavy od různo-
rodého odpadu, převážně 
pneumatik, stejně jako 
jejich brigád na vylepšo-
vání obecního prostranství 
(hřiště na horním konci, 
zhotovení nového vstupu 
do sportovně-kulturního 
areálu za obecním úřa-
dem, technické zázemí pro 
myslivce v areálu bývalého 
JZD). Členové Muzejního 
spolku Kotovica se zaslou-
žili o vyklizení odpadu ze 
„stosedmnáctky“, kde pro-
bíhá rekonstrukce na ko-
munitní centrum. Tak tro-
chu skryti očím veřejnosti, 
ale stále činní zůstávají 
včelaři. Poděkování zajisté 
náleží i všem místním pod-
nikatelským subjektům. 

Drazí Veleťané, jsem 
velice rád za jakoukoliv 
Vaši podporu při vykoná-
vání všech těchto činností. 
Nic totiž není samozřejmé, 
obzvlášť v dnešní zvláštní 

a hektické době. Zároveň se omlouvám 
všem jednotlivcům, jejichž jména jsem 
snad ve výčtu popsaných událostí opome-
nul. Velmi si vážím každého, kdo je ocho-
ten přiložit ruku k dílu. 

Mnohdy nelehkým úkolem pro obecní 
zastupitele je rozhodování, jaké věci řešit, 
upřednostnit, vykonat. Řada věcí se poda-
řila, řada je v jednání a, jak to bývá, jsou 
i plány, které se zatím realizovat nepodaři-
lo. Obšírné informace byly uvedeny v letním 
vydání našeho zpravodaje.

Rozpočtovou skladbou na rok 2023 
se bude obecní zastupitelstvo zabývat na 
svém zasedání 12. prosince, kde budou 
nastíněny případné možné plánované zá-
měry. Patřit by do nich mělo dokončení re-
konstrukce výše zmíněné nemovitosti čp. 
117 na komunitní centrum (náklady cca 
1,3 mil. Kč, dotace 95 %).

Pořízení 150 kusů domácích kompo-
stérů a dalších tří velkoobjemových kon-
tejnerů na bioodpad z operačního progra-
mu ministerstva životního prostředí je ve 

Slovo starosty
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23. a 24. září 2022 se konaly komunální volby, pro které byla ve Veletinách podána jedna 
kandidátka, a to Sdružení nezávislých kandidátů 2022. K volbám se dostavilo 201 ze 436 
zapsaných voličů, to znamená volební účast 46,1 %. Zvoleni byli tito zastupitelé (pořadí po-
dle počtu hlasů): Tomáš Trtek, Lukáš Blažek, Ing. Karel Šimek, Ing. René Hruboš, Ph.D., 
MBA, Rostislav Zemánek, Ing. Lucie Smejkalová a František Hruboš.

mc

Mikroregion Dolní Poolšaví je dobrovolný 
svazek obcí, který sdružuje šest obcí na dol-
ním toku řeky Olšavy – Kunovice, Popovice, 
Hradčovice, Drslavice, Veletiny a Podolí. 
Společně v každém roce mimo jiné před-
stavujeme náš mikroregion návštěvníkům 
Slováckých slavností vína v Uherském 
Hradišti a pořádáme příměstský tábor 
Poznej Dolní Poolšaví a jeho tradice.

Slavnosti vína jsou již druhé deseti-
letí jednou z největších akcí na Slovácku 
a Mikroregion Dolní Poolšaví je jejich nedíl-
nou součástí.

Volby Ohlédnutí

Mikroregion

Foto: M. Cimalová

Na příměstském táboře děti navštíví 
každý den jednu z obcí mikroregionu, kde 
pro ně ve spolupráci nejen se starosty při-
pravujeme program, při kterém využijí jak 
své znalosti, tak i svou zručnost. Vaše děti 
si po dobu tábora alespoň na několik ho-
din denně odpočinou od moderní techniky, 
jsou na čerstvém vzduchu a pevně věříme, 
že se i něco nového naučí. O oblíbenosti tá-
bora svědčí i to, že se nám každý rok hlásí 
stále více zájemců.

V minulém roce se mikroregionu poda-
řilo získat dotaci na vytvoření strategie roz-
voje mikroregionu, jejíž součástí je i akční 
plán na příští léta a pasportizace členských 
obcí V letošním roce byla tato dokumenta-
ce zkompletována a předána starostům. 
Všechny dokumenty jsou také zveřejněny 
na webových stránkách mikroregionu www.
dolnipoolsavi.cz.

Pro nadcházející sezónu dokončujeme 
novou aktivitu, která je určena především 
rodinám s dětmi a bude již brzy dostupná 
na našich webových stránkách.

Alexandra Krušinová

V létě byl v blízkosti mlýna při hasičské 
a myslivecké brigádě na úklid smetí 
z Olšavy vytažen okovaný kůl o délce 
asi 170 cm, který byl původně součástí 
splavu pod mlýnem. Splav byl zrušen při 
regulaci Olšavy na přelomu 70. a 80. let 
minulého století.

Kůl ze splavu

stádiu podání žádosti o dotaci. Tato bude 
podána po otevření dotační výzvy 21. pro-
since, v únoru budou známy výsledky 
a pokud budeme úspěšní, v dubnu by byly 
kompostéry k dispozici (náklady 820 000 
Kč, dotace 85 %).

K dlouhodobému záměru vybudování 
cyklostezky směrem na Vlčnov nově patří 
revitalizace úseku v části Olše (za areá-
lem bývalého JZD), spočívající ve výřezu 
křovin a vykácení stromů. Uvažujeme také 
o vytvoření odpočinkové zóny a vzhledem 
k celoročně mokrému terénu také o mož-
nosti výstavby malé vodní plochy.

V rámci úspory energií je zvažová-
na výměna svítidel veřejného osvětlení. 
Sodíkové výbojky by měly být nahrazeny 
LED osvětlením, prozatím na průtahu 
obcí UH – UB, kde je zcela jednoznačně 
největší zátěž. Jednalo by se asi o asi 26 
kusů. V další výměně by se etapově po-
kračovalo v letech následujících.

Po vzájemné dohodě zastupitelstev 
obcí Veletiny a Podolí bude přistoupeno 
k „revolučnímu“ a pro někoho možná 
nepopulárnímu kroku – uzavření pozem-
ní komunikace, spojující obě obce, pro 
motorová vozidla. Předesílám, že tato 
komunikace je výhradně v majetku obou 
dotčených obcí. Hlavním důvodem je po-
škozování této účelové komunikace kvůli 
nadměrnému dopravnímu zatížení, na 

jaké nebyla dimenzována. Největší pro-
blém je v úseku nad autobazarem a čer-
pací stanicí, kde se protijedoucí vozidla 
vyhnou jen velmi obtížně a poškozuje se 
tím krajnice. Po jednání s příslušnými or-
gány (odbor dopravy a Policie ČR) a pro-
jektantem bylo doporučeno nainstalovat 
nové dopravní značení a na mostě přes 
Hraniční potok osadit uzamykatelnou zá-
voru. Tím, že závora je naprojektována 
přímo na mostě, budou majitelé pozemků 
v lokalitě Kojetínek mít i nadále přístup 
z přilehlých polních cest ze strany Veletin 
i Podolí. Je to schůdnější varianta, než 
zavřít cestu napevno, např. betonovými 
zátarasy. Od tohoto razantního opatření 
si velmi slibujeme. Dojde totiž k zajištění 
obecního majetku, k výraznému zklidnění 
dopravy prakticky na nulovou úroveň do-
pravního zatížení motorovými vozidly, což 
významně pomůže k ochraně cyklistů, 
chodců a ke zvýšení bezpečnosti provozu 
na této účelové komunikaci. Bude vylouče-
na veškerá tranzitní doprava. Pro cyklisty 
bude zachován průjezd o šířce 1,5 metru.

Vážení Veleťané, toto je alespoň čás-
tečný výhled činnosti obce do roku 2023, 
ač vlastně nikdo z nás netuší, co všechno 
nám přinese. Proto se pokusme vzhlížet 
k němu s pokorou a s očekáváním pou-
ze toho lepšího. Bohužel, už první den 
příštího roku však některé z Vás zřejmě 

zarmoutím. Z úsporných důvodů bude 
upuštěno od novoročního setkání při od-
pálení ohňostroje. Dovolím si Vás tedy 
alespoň pozvat na tradiční akce, spojené 
s koncem roku: koledování u betléma 28. 
prosince od 16 hodin a silvestrovské se-
tkání na Pepčíně. Již nyní jste vřele zváni 
na sobotu 11. února, kdy si opět pochut-
náme při Veleckých vepřových hodech. 

Pokud jste vydrželi číst až potud, do-
volím si ještě poděkovat všem zaměstnan-
cům a zastupitelům obce Veletiny za odve-
denou práci, ale také za práci, která nás 
čeká, za jejich postřehy, podněty a přínos-
né poznámky k řešení řady každodenních 
problémů, tu větších, tu menších, které 
život v každém společenství přináší.

Do nového roku 2023 bych Vám chtěl, 
vážení spoluobčané, popřát především 
mnoho zdraví a neméně úspěšných roz-
hodnutí, která budeme zajisté všichni 
potřebovat, ať už se jedná o jednotlivce, 
rodiny, spolky nebo občany tvořící naši 
obec Veletiny. Zároveň Vám všem přeji 
co nejklidnější prožití svátků vánočních 
a po celý rok mnoho štěstí, které budeme 
potřebovat všichni, abych to řekl pohád-
kově, jako sůl.

Tomáš Trtek 
starosta našich Veletin 

psáno 3. 12. 2022
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Foto: webové stránky obce Hradčovice

Foto: Fr. Juračka

Foto: I. Orlovská Foto: R. Pijáček

Při příležitosti dne obce Hradčovice byl požehnán nový prapor 
včelařského spolku, kterému jej předal starosta Hradčovic. V ZO 
ČSV Hradčovice je registrováno 36 členů, z toho devět z Veletin. 
Celkem je zde registrováno 255 včelstev, z toho 103 včelstev 
chovají včelaři z Veletin, ne všechna z těchto včelstev jsou však 
umístěna na katastru naší obce.

Co by to bylo za velecké hody bez tradičního fotbalu? Ani le-
tos tomu nebylo jinak a v sobotu se uskutečnil hodový turnaj. 
Přípravy na tuto akci probíhaly již na začátku října, kdy zaměst-
nanci obecního úřadu upravili hrací plochu. V sobotu brzy z rána 
Radek Buráň a Marián Malina zatopili pod kotli a začali vařit ob-
líbený ovar. Postupně se na hřiště za Habartovým trousili účast-
níci hodového fotbalového dopoledne. Někteří již měli za sebou 
páteční hodovou zábavu.

Zpočátku to vypadalo tak, že proti sobě nastoupí pouze po-
řadatelé, ale vše se nakonec v dobré obrátilo, neboť fotbalové 
hvězdy si dávaly na čas a dorazily s malým zpožděním. Teprve 
pak došlo na sepsání soupisek a rozlosování utkání. 

V prvním zápase nastoupili starší páni pod vedením Františka 
Slunečky proti nejmladší generaci Veleťanů. V tomto utkání zví-
tězila zkušenost a starší páni porazili mládežníky v poměru 8:3. 
V dalším zápase se potkali starší páni s místní chasou, které pod-
lehli v poměru 2:4. Vítězem turnaje se stali hráči místní chasy 
(sourozenci Trtkovi, Pepča, Domča, Víťa).

Hráči a příznivci fotbalu si pochutnali na výborném ovaru 
a zabijačkové polévce. I když počasí fotbalistům moc nepřálo, na 
atmosféře to nebylo znát. Velkou zásluhu na uspořádání tohoto 
sportovního klání mají bezesporu i Víťa Rosík a Radim Snopek, 
který turnaj ukončil a předal ceny zúčastněným hráčům.

František Juračka

Hodový fotbal

Včelaři Hody

Slovácké slavnosti vína

13. srpna 21. až 23. října

10. září
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V letošním roce se do přípravy lampionového průvodu zapojila 
Mateřská škola Veletiny a obec Veletiny. Na svatého Martina 
v pět večer se průvod s dětmi a jejich rodiči a prarodiči vydal 
na procházku vesnicí. Na cestu dětem svítily svíčky, kterými lidé 
rozzářili své domy, a aby se děti nebály, z rozhlasu zněly dětské 
písničky. Při průvodu čekalo na děti několik překvapení – čaro-
dějnice, které jim rozdaly svítící náramky, soutěže v podobě pře-
skakování čarodějnických košťat či letu na koštěti a dva kostlivci, 
kteří místo aby děti strašili, měli pro ně přichystané sladkosti. Na 
konci lampionády čekalo děti v kulturním domě loutkové předsta-
vení pohádky O princi Bajajovi. Komu bylo zima, mohl se zahřát 
čajem či svařákem a posilnit se perníčky, které nám pomohly 
upéct děti v mateřské škole. 

Mgr. Jitka Orlovská

Lampionáda
11. listopadu 

Foto: R. Pijáček

Foto: archiv MŠ

a vzdělávací program Isophi, který nám po-
máhá při přípravě dětí na školní docházku. 

Ke konci letních prázdnin vstoupila 
naše paní učitelka Jitka Zemánková do 
svazku manželského a my jí přejeme, aby 
tato nová životní cesta byla plná štěstí 
a lásky. 

První den září k nám přibyla i nová 
posila – Karolína Slunečková, která u nás 
zaujala pozici školního asistenta. Bohužel 
s námi vydržela jen krátce, neboť se roz-
hodla studovat vysokou školu, a tomu my 
fandíme, proto jí přejeme spoustu úspěchů 
v dalším studiu! Karolínku na pozici školní-
ho asistenta vystřídala Sára Regináčová. 

Se začátkem nového školního roku se 
v mateřské škole sešly děti, které se již 
znají z minulých let, ale přivítali jsme mezi 
námi i maličké nováčky. Starší děti se jich 
ihned ujaly, aby je seznámily s chodem 
naší školičky. 

V září jsme byli pozváni na akci Město 
lidem, kterou si připravilo město Uherský 
Brod. Pro děti byly přichystány dílničky, kde 
si děti mohly vyrábět z papíru, malovat na 
kamínky, pracovat s látkou a vyrobit si na 
památku placku. 

Ještě za pěkného podzimního počasí 
jsme s dětmi vyrazili na naučnou stez-
ku o planetární soustavě, která začíná 

Do nového školního roku jsme si dali zá-
vazek, že mateřskou školu přes prázdni-
ny necháme vymalovat, zakoupíme nové 
koberce a nové vybavení, aby se zde děti 
cítily jako doma. Zřizovatel mateřské ško-
ly, obec Veletiny, naši představu o novém 
prostředí školky finančně podpořil, a díky 
tomu se děti již v srpnu mohly těšit z no-
vého prostředí.

Ministerstvo školství, mládeže a tě-
lovýchovy ČR v letošním roce finančně 
podpořilo školy v programu Národní plán 
obnovy, který je zaměřen na digitalizaci 
školství. Díky tomuto programu jsme do 
mateřské školy nakoupili dva nové tablety 

Až zvoneček zazvoní a cukroví zavoní…
Mateřská škola
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u vlakového nádraží v Uherském Brodě. My 
jsme ji ukončili u domu kultury, kde pro nás 
bylo přichystáno pohádkové promítání.

S předškolními dětmi jsme v letošním 
roce začali jezdit na plaveckou výuku do 
Delfína v Uherském Brodě. Děti se na kurz 
vždy velmi těší a je to pro ně velká příprava 
na výuku plavání na základní škole.

Podzimní počasí s sebou přináší 
i první rýmy a kašel, proto jsme pro posí-
lení imunity dětí navštívili solnou jeskyni 
v Uherském Brodě. 

Snad nejvíce se děti těší na dopravní 
hřiště u ZŠ Výsluní v Uherském Brodě. Děti 
si nejprve projdou naučnou částí o bezpeč-
nosti a pravidlech silničního provozu, a pak 
již pod dozorem zkušeného pana učitele 
projíždějí přes železniční přejezdy, kruhové 
objezdy či stezkami pro cyklisty, přičemž 
musí respektovat dopravní značení.

Měsíc říjen jsme zahájili společnou 
akcí s rodiči – pustili jsme se do dlabání 
a zdobení dýní. Po práci nás čekalo po-
silnění v podobě opečených špekáčků 
a teplého čaje.

V rámci rozvoje předčtenářské gramot-
nosti jsme s dětmi vyjeli do Knihovny B. B. 
Buchlovana v Uherském Hradišti, ale také 
do Knihovny Fr. Kožíka v Uherském Brodě. 
Pro děti měly paní knihovnice připraveny 
velmi pěkné pohádky, ať už čtené, nebo 
předvedené formou divadélka. Děti si pak 
vždy mohly vypůjčit knížku, která se jim líbi-
la, a mohly se do ní začíst. Stejně tak i paní 
knihovnice Monika Cimalová má pro nás 
několikrát do měsíce připravený program 
v knihovně ve Veletinách. Pravidelně se 
u ní scházíme a povzbuzujeme tak u dětí 
lásku ke knihám, chuť se do knihy podívat 
a chtít vědět, co se v knize píše.

Dům kultury v Uherském Brodě si 
pro děti z mateřských škol přichystal ně-
kolik divadelních představení. My jsme 
navštívili pohádku O chytrém Honzovi 
a krásné Madlence a O nezbedné ča-
rodějnici. Do Vánoc pojedeme do domu 
kultury ještě jednou, a to na pohádku 
Vánoce v naší chaloupce. 

Foto: archiv MŠ

Foto: archiv MŠ

První listopadový den mateřská škola 
potemněla a objevila se zde malá straši-
dýlka. Na oknech viseli pavouci, na scho-
dech svítily jen svíčky, v šatně si pavouk 
připravil velkou pavučinu a před vstupem 
do třídy se děti musely ještě vyhnout dvě-
ma strážícím duchům. Malá strašidýlka se 
však vůbec nebála, ve školce na ně če-
kaly soutěže, módní přehlídka, diskotéka 
a spousta sladkostí. 

Úroda jablíček byla v tomto roce hoj-
ná, proto jsme se s dětmi zapojili i do 
Jablečného dne, který pořádal místní spo-
lek Kotovica. Společně jsme sbírali, loupali 
a krájeli jablíčka, která nám poté paní ku-
chařka uvařila a vyrobila z nich výbornou 
přesnídávku, která byla k ochutnání na již 
zmíněném Jablečném dnu.

Prostory školky zavoněly vánočním koře-
ním, neboť děti pomáhaly upéct perníčky na 
Lampionádu, která se konala na sv. Martina. 

Jak se pracuje s keramickou hlínou 
a co vše z ní lze vyrobit, to nás naučila paní 
Zuzana Zverbíková, která vede keramic-
ké kurzy v základní škole v Hradčovicích. 
Společně jsme vyráběli vánoční ozdoby 
a vánoční svícen, čímž jsme se naladili na 
nadcházející první adventní neděli.

Vánoční fotografování v mateřské škole 
opět zajistila Iva Orlovská a fotky se náram-
ně povedly. Kromě dětí, které se fotografo-
valy dopoledne, se odpoledne mohli vyfoto-
grafovat i rodiče se svými dětmi. 

Oblíbený hudebně laděný program 
Muzikodrama si pro nás připravila lektor-
ka Růžena Koudelková. Tento program 
atraktivním způsobem zlepšuje vzájem-
nou komunikaci dětí, rozvíjí pozornost 
a projevování emocí.

A nastal den, kdy se od nás děti ne-
chtěly ani na krok pohnout, držely nás za 
ruce, posedávaly nám na klíně a v očičkách 
bylo vidět strach. Ano, přišel k nám Mikuláš 
i se svojí družinou. Jakmile zazvonil zvone-
ček a za dveřmi zařinčel řetěz, děti ztichly 
a čekaly, zda se ve dveřích objeví i čert. 
Mikulášovi slibovaly, že už budou paní uči-
telky poslouchat a hračky po sobě uklízet 
a i básničky Mikulášovi krásně přednesly. 

Než dětem popřejeme krásné vá-
noční svátky, zhlédneme v domě kultury 
v Uherském Brodě pohádku Vánoce v naší 
chaloupce a do mateřské školy přijede 
loutkové divadlo s pohádkou O Popelce. 
Pro rodiče, sourozence, babičky i dědečky 
je připravena vánoční besídka. A nakonec 
se s dětmi sejdeme u vánoční slavnostní 
tabule, po které si s dětmi u stromečku 
společně rozbalíme dárky. 

Přejeme Vám klidné a radostné proži-
tí vánočních svátků a hodně zdraví, štěstí 
a lásky v novém roce. 

za kolektiv MŠ Veletiny
Mgr. Jitka Orlovská

Až zazvoní stromeček 
a cukroví zavoní,

utíkejme do pokoje, 
kde už máme dárky svoje.

Nejkrásnější z nich
je však dětský smích.
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Program knihovny je jako roční období – má stálé schéma, a přece 
je pokaždé trochu jiný.

Léto v knihovně tradičně patří dětem. Týden prázdnin jsme 
věnovali poznávání knihařského řemesla s knihařkou Pavlou 
Slunečkovou Surou. Dvakrát přijela do Veletin a vyráběla s námi 
krabičky potažené škrobovým papírem, který si děti samy 

V sobotu 8. října se příznivci turistiky vydali do Chřibů na 
nenáročnou trasu Salaš – rozhledna Brdo – chata Bunč (12 km). 
Po 1,5 km od obce Salaš jsme se zastavili u památníku obětem 
krvavého masakru, který se udál v posledních hodinách II. světové 
války. Devatenáct neozbrojených mužů ze Salaše bylo na místě 
postříleno gestapáky a vlasovci. 

Pak jsme po žluté značce pokračovali na rozcestí Vlčák, odtud 
po červené na Brdo, nejvyšší vrchol Chřibů. Zde byla v letech 
2001-2004 vybudována kamenná vyhlídková věž, ze které lze 
dohlédnout na Malou Fatru, Roháče, Jeseníky, Beskydy a někdy 
i na vrcholky Alp. Vzhledem k mlze, která za naší přítomnosti 
panovala, jsme však neměli možnost výhledu.

V závěru trasy se počasí umoudřilo a v cíli nás ještě čekalo 
zasloužené občerstvení na chatě Bunč, po kterém jsme odjeli 
spokojeni zpět k domovu.

František Juračka

V minulém zpravodaji jsem psala, jaké závody absolvovaly ženy 
a děti od začátku sezóny 2022. Nyní vám nabízím přehled toho, co 
se událo v druhém pololetí. 

Další závod žen se konal 26. června v Tučapech, kde jsme 
získaly bronzovou příčku. 16. července jsme soutěžily ve Véskách, 
23. července v Kněžpoli, 28. srpna v Hradčovicích – a zde jsme 
slavily úspěch, opět 3. místo. Závody v Hradčovicích pro nás také 
znamenaly ukončení sezóny. 

Po všech trénincích a závodech jsme spolu s družstvem 
mužů soutěžili 2. září na gulášfestu na Lhotce, kde při silné, 
kvalitní a zkušené konkurenci převážně pánských týmů, jen občas 
doplněných ženami, jsme my ženy vyhrály 2. místo!

Relaxem byl pro nás pobyt ve Velkých Karlovicích na konci 
října. Čtyřicet kilometrů v nohách za dva dny s výšlapem na Soláň 
v nás zůstane jako nezapomenutelný zážitek.

Knihovna

Spolkový život

Podzimní výšlap do Chřibů

Knihovna

SDH Veletiny 
od léta do zimy

vyzdobily. Třetí den jsme naopak my jeli do její dílny v Hradčovicích, 
kde nás blíže seznámila s knihařským řemeslem. Podotýkám, že 
paní Slunečková Surá letos svázala také novou, již šestou knihu 
kroniky obce Veletin. Vydařilo se i čtení večerníčků u kapličky 
v prvním srpnovém týdnu.

Podzim znamená návrat do školy i ke knížkám. Dětský 
čtenářský klub jsme zahájili návštěvou knihovny v Uherském 
Hradišti, kde jsme zhlédli scénické čtení z knihy Útěk Kryšpína 
N. Čtení se nám tolik líbilo, že knížku jsme si pak na dalších 
schůzkách dočetli a herce jsme pozvali i do Veletin, tentokrát 
s Dobrodružstvím pavouka Čendy. 

V knihovně se schází také příznivci hry scrabble, zpravidla 
ve středu od 17 hodin. Přijďte mezi nás, i když hru třeba ještě 
neumíte, rádi vás ji naučíme.

Zima je období klidu na čtení a vzdělávání, a tedy i na 
přednášky. V listopadu (to ještě sice zima není, ale skoro už ano) 
nám pan Jan Husák přiblížil krásy Francie a nádherné Korsiky. 25. 
ledna by měl opět přijet a představit nám Bulharsko a 1. března 
ho budeme očekávat s aktuální přednáškou o vodě v krajině, 
protože kromě cestování se věnuje i tomuto tématu. 11. ledna 
jste zváni na přednášku Hledání ztracené tmy pana Víta Valečky 
z uherskobrodské hvězdárny. Tma byla kdysi všude kolem nás, ale 
teď chybí nám všem, nejen astronomům. Jak problém řešit? 

Jaro je ještě daleko, ale už teď se děti mohou rozmýšlet, zda se 
zúčastní Noci s Andersenem, která bude v pátek 31. března 2023.

Přeji vám klidné zimní večery s knihou ať už od Ježíška, nebo 
půjčenou z naší společné knihovny.

Monika Cimalová
knihovniceNa návštěvě v knihařské dílně Foto: M. Cimalová

Foto: Fr. Juračka Foto: archiv SDH
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Tradičního burčákového turnaje se letos 
zúčastnilo 16 hráčů. Na tento prestižní 
turnaj přijeli ze zahraničí i Rosťa Pilka 
(Slovinsko) a David Bereň (Švýcarsko).

Po odehrání utkání v základních 
skupinách se hráči rozdělili do dvou 
skupin. Vítězem jedné skupiny (dolního 
pavouka) se stal Milan Orlovský. V první 
skupině (horním pavouku) na třetím místě 

Starosta Tenis Cup 2022

Foto: archiv SDH

Foto: Fr. Juračka

Foto: M. CimalováZ návštěvy u paní učitelky Dvořákové (na snímku uprostřed)

A co naše mládež v SDH? Jim závody 
skončily už v červnu. Jakmile začal školní 
rok 2022/2023, začala i nová sezóna. Po 
prvé zažili na vlastní kůži noční závody. Na 
závody jsme jeli večer 3. září do okresu 
Zlín, konkrétně do Lhotky u Zlína. Všude 
tma, osvětlená pouze dráha. Vidět nebylo 
ani na cestu k autu. 

8. října se děti zúčastnily branného závodu 
v Šumicích a zde získaly skvělé 3. místo! 

Všichni poctivě trénovali také na 
závody v uzlování, které se pořádají vždy 
v jiném okrese Zlínského kraje. Letos 
se odehrály 3. prosince v Újezdu a naši 
zástupci se jich zúčastnili jak v soutěži 
týmů, tak i jednotlivců.

Děkuji všem závodníkům z řad dětí 
i žen za vzornou reprezentaci! Je skvělé 
slyšet pochvalu za to, že SDH v tak malé 
obci, jako jsou Veletiny, má tolik úspěchů. 
A v cizím prostředí často slýcháme i otázku, 
kde že ty Veletiny vlastně jsou. Myslím, že 
nyní to již vědí všichni.

Krásné Vánoce a úspěch v příštím roce 
všem, ať již na závodech, při zábavě nebo 
v zaměstnání, přeje

za SDH Veletiny
Iveta Snopková 

skončil David Bereň. Ve finále zvítězil 
dobře hrající David Bulejko nad Honzou 
Richterem v poměru 6:0.

Tak jako každý rok byl i tentokrát turnaj 
velmi dobře zajištěn i po stránce občerstvení 
– nechyběla pečená kolena, burčák 
a výborné zákusky od manželek hráčů. 

Objednáno bylo i počasí, které umocnilo 
atmosféru celého turnaje.

František Juračka

Pro náš muzejní spolek byla druhá polovina roku na události bohatá. 
Dvě prázdninové schůzky jsme opět věnovali Listování ve sto-

důlce. Jak už jsme avizovali v minulém zpravodaji, 21. července 
jsme si četli z „černé kroniky“ – o zdejších událostech zachyce-
ných ve starých novinách, 18. srpna jsme pak listovali knihou Fany 
Hasmandové Kmotřenka. Přečtené úryvky z knihy nás přenesly 
o století zpět takřka hmatatelně.

Poslední den měsíce září se delegace našeho spolku vypravila 
do Uherského Ostrohu na návštěvu paní Heleny Dvořákové. Paní 
Dvořáková ve Veletinách v minulosti působila jako učitelka a její 
manžel Ladislav Dvořák byl 15 let ředitelem zdejší školy. Podnětem 
k návštěvě byl článek o učitelích v minulém zpravodaji. Paní učitel-
ka Dvořáková hosty srdečně přivítala a při vzpomínání na její pobyt 
ve Veletinách uplynuly v dobré náladě téměř tři hodiny. 

Ze života Kotovice
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Páteční odpoledne 7. října jsme věno-
vali brigádě – vyklízeli jsme půdu domku 
čp. 117. Vlastníkem domu je obec Veletiny, 
letos zde probíhá částečná rekonstrukce. 

Inspirováni letošní úrodou jablek jsme 
6. listopadu uspořádali Jablečný den –
ochutnávku jablečných moučníků a dal-
ších výrobků z jablek. Do příprav se zapo-
jila celá řada dobrovolníků, včetně členek 
SDH a dětí z mateřské školy, a tak mohli 
návštěvníci v kulturním domě ochutnat 
na třicet vzorků štrúdlů a jiných pečených 
dobrot, sušená jablka, povidla, jablečné 

O tom, že si nechám ušít velecký (hradčovský) kroj, jsem snila 
už dávno, asi od roku 2001, kdy jsme spolu s dalšími muzikanty 
odešli z Vlčnovjanu a ve Veletinách založili muziku Vinár. Obdivuji 
starodávné kroje – detaily výšivek, materiál, sukně byly delší a tolik 
se neškrobilo... 

Předlohou pro můj kroj se stala fotografie z knihy Od věnečku 
k obálence autora Pavla Popelky, která byla vydána v roce 2011. 

Oslovila jsem Gabrielu Mahdalovou z Nivnice, nositelku ocenění 
Mistr tradiční rukodělné výroby Zlínského kraje, kterou možná 
znáte pod značkou Genovefa. S Gabrielou jsme začaly pátrat, 
a to zejména v muzeu v Uherském Brodě. Zde nám kurátorka 
etnografické sbírky Veronika Provodovská nanosila z depozitáře 
všechny součástky hradčovského kroje, které objevila. Poctivě 
jsme je prohlížely, fotily a měřily. Všechno, co jsme vybraly, shodou 
okolností pocházelo přímo z Veletin, jen boty byly z Hradčovic (ale 
ty ještě nemám ušité). Přední sukně pochází z roku 1870, modrá 
atlasová kordula je datována do 2. poloviny 19. století, z muzea 
jsem přebrala i vzor výšivky rukávců. Pokud jde o kordule, bylo 
zajímavé, v kolika barvách se zhotovovaly – kromě nám známé 
zelené i fialová nebo tmavě modrá.

Předlohy jsme tedy měly, nyní k samotnému šití a sestavování 
nového kroje. Šorec jsem zdědila po babičce mého manžela Anně 
Vlkové. Gabriela Mahdalová jej poctivě vyčistila a prodloužila. 
Ušila také přední sukni, rukávce a kordulu s ozdobami. Zadní 
část kordule vyšívala Jitka Bartošová z Horního Němčí. Vše 
docifrovala Gabriela Mahdalová. (Cifrování je řetízková výšivka 
šitá na speciálním stroji, který má namísto jehly háček.) O výšivky 
na rukávce jsem požádala Jarku Matyášovou z Drslavic. Zatím 
jsou vyšity strojově, ale v plánu mám i rukávce s ruční výšivkou. 
Úvaz šátku na báleš je dílem Markéty Bučkové z Drslavic. Všem 
jmenovaným ženám jsem za jejich nadšení pro kroje, vstřícnost 
i krásnou práci vděčná a moc jim děkuji.

Teď tvoříme krojově harmonický pár s mým manželem, protože 
i on si nechal zhotovit kroj, jaký se nosil ve druhé polovině 19. století. 

Vyprávění Marcely Trtkové zapsala 
Monika Cimalová

Dědictví otců

Nový starý kroj
Rekonstrukce ženského kroje z Veletin

pyré a také jablečnou pálenku. Velký zájem 
vzbudila i výstava více než třiceti jableč-
ných odrůd, kterou ze své úrody ochotně 
připravili pěstitelé Ladislav Orlovský, Josef 
Skřivánek a manželé Zálešákovi. Vděčně 
děkujeme všem, kteří k Jablečnému dni 
přispěli a předvedli plody svého umění, ať 
už ovocnářské či pekařského.

V sobotu 19. listopadu spolek Kotovica 
opět obsadil sál kulturního domu a uspo-
řádal zde přednášku. Pozvali jsme PhDr. 
Miroslavu Polákovou, PhD., autorku kni-
hy Měli odvahu žít. Téměř 40 posluchačů 

využilo příležitost ujasnit si mnohé souvis-
losti, týkající se odboje na Uherskobrodsku 
během druhé světové války.

V říjnu jsme se rozloučili s naší nejstar-
ší členkou, paní Annou Vávrovou, která ze-
mřela 6. října ve věku 90 let. Její vzpomínky 
a neuvěřitelná paměť nám budou chybět.

Členové Kotovice se každý měsíc schá-
zejí v místní knihovně, zpravidla druhý čtvr-
tek v měsíci vpodvečer. Všichni příznivci 
místní historie jsou zváni.

Aleš Cimala

Foto: M. Cimalová Foto: J. Šobáň Foto: J. Šobáň

Kordula z 2. poloviny 19. století, uložena 
v muzeu J. A. Komenského v Uh. Brodě 

Foto: M. Trtková

Foto: M. Trtková

Foto: M. Trtková

Výšivka ženských rukávců, uložena
v muzeu J. A. Komenského v Uh. Brodě 

Vzor přední sukně, rok 1870, uložena 
v muzeu J. A. Komenského v Uh. Brodě
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Obřadní kroj u příležtitosti křtu dítěte, kolem r. 1900, foto E. Horský. Inspirací k rekonstrukci kroje byla žena na fotografii zcela vpravo. 
Fotografie byla otištěna v knize Od věnečku k obálence a naší redakci ji poskytl Etnografický ústav Moravského zemského muzea.

Dokončený kroj Foto: G. Mahdalová Foto: R. PijáčekNový kroj při letošních hodech
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Pokud sledujete sociální sítě, nemohli jste 
si nevšimnout úspěchů „naší“ Ely Orlovské, 
která se tu v poslední době objevuje na růz-
ně vysokých stupních vítězů.

Ela chodí do druhé třídy a od šesti 
let cvičí aerobik. Dvakrát týdně jezdí do 
Sportovního klubu 1. AC Uherský Brod při 
ZŠ Pod Vinohrady. Tam s ostatními děvčaty 
trénují jeden den nejprve fyzičku, další den 
se soustředí na choreografii. Tu cvičí v šes-
tičlenných skupinkách smíšených s děvča-
ty, které se aerobiku věnují na republikové 
úrovni. A protože je Ela dobrá, zejména díky 
své vytrvalosti a smyslu pro rytmus, začala 
na podnět trenérek jednou týdně dojíždět 
také do Zlína, kde se připravuje na cvičení 
skladeb ve dvojici.

Letos na podzim Ela absolvovala Aerobic 
Tour 2022, což je soutěž jednotlivců, se-
stávající z více jednotlivých kol v různých 
místech naší republiky (i na Slovensku). 
Je zařazena v kategorii „neprofi kids“ (děti 
7 až 8 let). Zatím při sedmi soutěžích získa-
la šest medailí: bronz v Tlumačově, stříbro 
ve Staré Turé a Olomouci a zlato v Ostravě, 
Otrokovicích a Prostějově. Společně jí mů-
žeme fandit 22. ledna, kdy ji čeká finále 
celé soutěže. A přejme jí, aby ji cvičení stá-
le bavilo.

Vyprávění Ivy Orlovské zapsala 
Monika Cimalová

„A co že tu robíte?“ ptal se vážný „rych-
tár“ veletinský mladého našeho umělce 
Jaroslava Věšína, vida jej kresliti staroby-
lou, dřevěnou zvonici veletínskou. „I ně-
chajte toho, něchajte,“ pokračoval, „tato je 
už stará, šakuž jsme sebrali na novú, a tu si 
pak můžete vymalovat, tato by nám enom 
hambu stropila.“ Rozumí se, že umělec náš 
neupustil od naskizzování zvonice, svou 
stavbou tak zajímavé, ale rychtára pře-
ce potěšil, že jim zvonice neudělá hanbu, 
a aby starostlivost rychtárovu a dobrou po-
věst Veletína dle zásluhy odměnil, nakreslil 
jej Věšín před zvonici. Podívejte se jen na 
roztomilý ten obrázek jeho a uvidíte tam tu 
statnou postavu „fojta“ veletínského, stojí-
cího vážně před starobylou zvonicí a v du-
chu již o nové přemítajícího.

Světozor, 29. 8. 1884

Sport Pozvánky

Opsáno odjinud

Ela cvičí aerobik

Stará zvonice ve Veletíně
na Moravě

Foto: I. Orlovská

Svatba na klíč
hraje hroznolhotský 

ochotnický spolek Hrozen
15. dubna 2023 v 19 hodin

kulturní dům

Koledování u kapličky
28. prosince 2022 v 16 hodin

Setkání na Pepčíně
31. prosince 2022 od 11 hodin

ve 12 hodin společný 
zpěv státní hymny

Hledání ztracené tmy
přednáší Vít Valečka 

z hvězdárny v Uh. Brodě
11. ledna 2023 v 17 hodin

knihovna

Bulharsko
cestovatelská přednáška 

Jana Husáka
25. ledna 2023 v 17 hodin

knihovna

Velecké vepřové hody
11. února 2023

kulturní dům

Každá kapka se počítá
přednáška Jana Husáka

1. března 2023 v 17 hodin
knihovna


